
This message is being sent to all CURAC/ARUCC members' newsletter editors and 
presidents. Please let us know (info@curac.ca) if we need to correct our email list.

La version française suit.

 Dear friends, we are launching this new CURAC newsletter with news from across
the country. Please forward to all your members as it is our hope that this will create
connections between university retirees across Canada.

Welcome back to your inclusive, vibrant CURAC News. Our focus is on improving
communication among members and fostering relations with our associated
institutions for the benefit of retirees; the university; and the greater community.

mailto:info@curac.ca





belairdirect.

car and home insurance





As a first step, tell us what your needs are for information and what you would like to
see in future issues. What are your concerns? Please tell us what you would like to
see!  

We are building a place where our members can share information on your current
and planned projects, and send in your poems, photographs, travelogues, letters,
articles, and opinion pieces. Let’s talk!

Ian Dew (formerly University of Lethbridge), Editor, CURAC News 
(lura.communications@gmail.com)

NEWSLETTER ROUNDUP

Please enjoy missives from your fellow retirees, selected by newsletter editors at
each RA. (Note: Our goal is to send out the CURAC newsletter every 2 months, and
our members generally publish newsletters every 4–6 months, so every issue will
not include updates from every member. If we’ve missed you this time, please email
info@curac.ca and we’ll get your stories into our first 2025 newsletter.)

Concordia University Pensioners Association (see all newsletters)

Artificial Intelligence (AI) by Alex Senbush
President’s Message, by Garry Milton

Association of Dalhousie Retirees and Pensioners (see all newsletters)

Trip to Blue Beach, by Stewart Cameron

Kwantlen Polytechnic University Retirees Association (see all newsletters)

Joseph Conrad - A Century Later, by G.W. Stephen Brodsky
The Dunsmuir Ring, by Don Lovell

University of Lethbridge Retired Academic Staff Association (see all
newsletters)

UCP’s Alberta Pension Plan — What’s the bottom line? A presentation by David
Carpenter, former Mayor of Lethbridge (transcript of talk)

McGill University Retiree Association/Association des retraité(e)s de
l'Université McGill (see all newsletters)

Faculty Club Centenary Book, by Neil Stewart

University of Manitoba Retirees Association (see all newsletters)

Old Age, by Gene Walz
Adult Companionship Services Director Launched, by Bill Kops
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L’Association des Bibliothécaires, Professeures et Professeurs retraités de
l’Université de Moncton (see all newsletters)

Diners de l'ABPPRUM, Repas en mai: conférence de Mathieu Wade, par Mathieu
Wade et Évelyne Foëx
Images du Congrès Mondial acadien, par Paul LeBlanc

Simon Fraser University Retirees Association (see all newsletters)

Night of the nighthawks, by Ehor Boyanowsky
Story fractals of my life, by Meguido Zola
Reviving memory: Train travel in Germany, by Heribert Adam 

University of British Columbia Emeritus College (see all newsletters)

Knowledge, Understanding… Reconciliation, by Linc Kessler
News from the Special Interest Groups: Veterans and Military Affiliated; Photo;
Poetic Odysseys; Easy Riders; Book Club; Travel Group; Vegans; Wine
Appreciation

University of Victoria Retirees Association (see all newsletters)

Lunch and Learn with the KPU Retirees Association, by Alice Macpherson
Report from the Great KPURA False Creek Maritime Tour 2024, by Sooz
Klinkhamer

University of Waterloo Retirees Association (see all newsletters)

Overcoming despair: How football helps one widow cope, by Ed Jewinski
Waterloo Word Search, by Judi Jewinski

 
LATER LIFE LEARNING

CURAC’s Later Life Learning (LLL) group sends event postings to our member
retiree associations regularly. If your association does not have a member on the
LLL committee, voluteers are welcome! Simply send the person’s name and email
address to the LLL Chairperson: cllenave@ucalgary.ca. 

The LLL group would like to know the topics that your RA would like to see provided
by CURAC. One topic that has been received lately is how to promote Age Friendly
University (AFU), particularly how to address the 10 principles indicated by the AFU
universal network (see https://www.afugn.org/principles).

Would you like to share how you make retirement meaningful? If you would like to
be published in CURAC’s Academic for Life column in University Affairs, please
contact Carole-Lynne Navenec at cllenave@ucalgary.ca. 

Read more about how fellow Retiree Association members are actively engaged in a
range of scholarly activities , social connection, and activities to promote their health
and quality of life:
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English: https://universityaffairs.ca/career-advice/academic-for-life/
French: https://www.affairesuniversitaires.ca/conseils-carriere/universitaire-a-vie/

 

SAVE THE DATE FOR OUR 2025 CONFERENCE IN MONTRÉAL

The 2025 National Conference of the College and University Retiree Associations of
Canada (CURAC) will be held from May 21–23, 2025. The McGill University Retiree
Association (MURA) will host the event in Montréal as part of its 10th
Anniversary celebrations. 

Don't miss this opportunity to reconnect with colleagues, make new acquaintances,
share valuable information about your associations, and partake in presentations by
local academics based on the conference theme, The Well-Being of the Person,
the Community and the Planet. 

Visit the conference website for program, accommodation and registration details
and updates. 
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CURAC/ARUCC AWARDS
CURAC/ARUCC is proud to announce the 2025 Edition of the CURAC/ARUCC
Annual TRIBUTE Awards Program. These Awards honour the most dedicated
among us, who have contributed to your (and our) Association. See our website for
the nomination process and form.

 
CURAC/ARUCC PARTNERS
CURAC/ARUCC partners with several associations to obtain retiree discounts for
our members. A very small commission is returned both to CURAC and to the
individual’s retiree association. We’ll feature one partner in each newsletter.

     

Enter now for chances to win with belairdirect & Johnson
belairdirect and Johnson, our affinity partners, currently have two contests which are
open to all of our members to enter. (Johnson Travel will become belairdirect on July
1, 2025)

belairdirect Contest: Prize is one of twelve $2500 cash prizes, contest open until
August 31, 2025
Johnson Contest: Prize is one of two $5000 travel vouchers, contest open until
December 31, 2024

Contest details are posted to the CURAC website at
https://curac.ca/en/library/affinity-partner-contests
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Ce message est envoyé à tous les rédacteurs et présidents des bulletins d'information
des membres de CURAC/ARUCC. Veuillez nous faire savoir (info@curac.ca) si nous

devons corriger notre liste de diffusion.

 

Chers amis, nous lançons ce nouveau bulletin d’information de l’ARUCC avec des
nouvelles de partout au pays. Veuillez le transmettre à tous vos membres, car nous
espérons que cela créera des liens entre les retraités universitaires de partout au
Canada.
 

Bienvenue à  votre bulletin d’information de l’ARUCC inclusif et dynamique. Notre
objectif est d’améliorer la communication entre les membres et de favoriser les
relations avec nos institutions associées au profit des retraités, de l’université et de la
communauté dans son ensemble.

Dans un premier temps, dites-nous quels sont vos besoins en matière d’information
et ce que vous aimeriez voir dans les prochains numéros. Quelles sont vos
préoccupations ? Dites-nous ce que vous aimeriez voir !

Nous construisons un espace où nos membres peuvent partager des informations sur
vos projets actuels et prévus, et envoyer vos poèmes, photographies, récits de
voyage, lettres, articles et articles d’opinion. Parlons-en !

Ian Dew (anciennement Université de Lethbridge), rédacteur en chef, CURAC News
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(lura.communications@gmail.com)
 
RÉSUMÉ DE L’INFOLETTRE

Profitez des messages de vos collègues retraités, sélectionnés par les rédacteurs du
bulletin d’information de chaque AR. (Remarque : notre objectif est d’envoyer le
bulletin d’information de CURAC tous les 2 mois, et nos membres publient
généralement des bulletins d’information tous les 4 à 6 mois, donc chaque numéro
n’inclura pas les mises à jour de chaque membre. Si nous vous avons oublié cette
fois-ci, veuillez envoyer un courriel à info@curac.ca et nous intégrerons vos histoires
dans notre premier bulletin d’information de 2025.)

Concordia University Pensioners Association (see all newsletters)

Artificial Intelligence (AI) by Alex Senbush
President’s Message, by Garry Milton

Association of Dalhousie Retirees and Pensioners (see all newsletters)

Trip to Blue Beach, by Stewart Cameron

Kwantlen Polytechnic University Retirees Association (see all newsletters)

Joseph Conrad - A Century Later, by G.W. Stephen Brodsky
The Dunsmuir Ring, by Don Lovell

University of Lethbridge Retired Academic Staff Association (see all newsletters)

UCP’s Alberta Pension Plan — What’s the bottom line? A presentation by David
Carpenter, former Mayor of Lethbridge (transcript of talk)

McGill University Retiree Association/Association des retraité(e)s de
l'Université McGill (see all newsletters)

Faculty Club Centenary Book, by Neil Stewart

University of Manitoba Retirees Association (see all newsletters)

Old Age, by Gene Walz
Adult Companionship Services Director Launched, by Bill Kops

L’Association des Bibliothécaires, Professeures et Professeurs retraités de
l’Université de Moncton (voir toutes les newsletters)

Diners de l'ABPPRUM, Repas en mai: conférence de Mathieu Wade, par Mathieu
Wade et Évelyne Foëx
Images du Congrès Mondial acadien, par Paul LeBlanc

Simon Fraser University Retirees Association (see all newsletters)

Night of the nighthawks, by Ehor Boyanowsky
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Story fractals of my life, by Meguido Zola
Reviving memory: Train travel in Germany, by Heribert Adam 

University of British Columbia Emeritus College (see all newsletters)

Knowledge, Understanding… Reconciliation, by Linc Kessler
News from the Special Interest Groups: Veterans and Military Affiliated; Photo; Poetic
Odysseys; Easy Riders; Book Club; Travel Group; Vegans; Wine Appreciation

University of Victoria Retirees Association (see all newsletters)

Lunch and Learn with the KPU Retirees Association, by Alice Macpherson
Report from the Great KPURA False Creek Maritime Tour 2024, by Sooz Klinkhamer

University of Waterloo Retirees Association (see all newsletters)

Overcoming despair: How football helps one widow cope, by Ed Jewinski
Waterloo Word Search, by Judi Jewinski

 
APPRENTISSAGE PLUS TARD DANS LA VIE

Le groupe d’apprentissage tardif (AUL) de CURAC envoie régulièrement des
annonces d’événements à nos associations de retraités membres. Si votre
association n’a pas de membre au comité AUL, les bénévoles sont les bienvenus !
Envoyez simplement le nom et l’adresse électronique de la personne au président de
l’AUL : cllenave@ucalgary.ca.

Le groupe AUL aimerait connaître les sujets que votre AR aimerait voir abordés par
CURAC. L’un des sujets qui a été reçu récemment est la façon de promouvoir
l’Université amie des aînés (AUL), en particulier la façon d’aborder les 10 principes
indiqués par le réseau universel de l’AUL (voir https://www.afugn.org/principles). 

Souhaitez-vous partager comment vous donnez du sens à votre retraite ? Si vous
souhaitez être publié dans la chronique Academic for Life de CURAC dans University
Affairs, veuillez contacter Carole-Lynne Navenec à cllenave@ucalgary.ca.

Pour en savoir plus sur la façon dont les membres de l'Association des retraités
participent activement à une gamme d'activités universitaires, de liens sociaux et
d'activités visant à promouvoir leur santé et leur qualité de vie :

Anglais : https://universityaffairs.ca/career-advice/academic-for-life/
Français : https://www.affairesuniversitaires.ca/conseils-carriere/universitaire-a-vie/
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RÉSERVEZ LA DATE DE NOTRE CONFÉRENCE 2025 À
MONTRÉAL

La Conférence nationale 2025 des Associations des retraités des collèges et
universités du Canada (ARUCC) se tiendra du 21 au 23 mai 2025. L'Association des
retraités de l'Université McGill (ARUM) organisera l'événement à Montréal dans le
cadre des célébrations de son 10e anniversaire.

Ne manquez pas cette occasion de renouer avec vos collègues, de faire de nouvelles
connaissances, de partager des informations précieuses sur vos associations et de
participer à des présentations d’universitaires de l’université hôte sur le thème de la
conférence, Le bien-être de la personne, de la communauté et de la planète.

Visitez le site Web de la conférence pour connaître les détails et les mises à jour du
programme, de l’hébergement et de l’inscription.

 
 

https://www.mcgill.ca/mura-arum/conference
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PRIX CURAC/ARUCC
CURAC/ARUCC est fier d’annoncer l’édition 2025 du programme annuel de prix
HOMMAGE de CURAC/ARUCC. Ces prix honorent les plus dévoués d’entre nous,
qui ont contribué à votre (et à notre) association. Consultez notre site Web pour
connaître le processus et le formulaire de nomination.

 
PARTENAIRES CURAC/ARUCC 
CURAC/ARUCC s’associe à plusieurs groupes pour obtenir des rabais pour les
retraités de nos membres. Une très petite commission est remise à la CURAC et à
l’association de retraités du membre individuel. Nous présenterons un partenaire
dans chaque bulletin d’information.

     

Participez dès maintenant pour courir la chance de gagner avec belairdirect et
Johnson
belairdirect et Johnson, nos partenaires d'affinité, organisent actuellement deux
concours auxquels tous nos membres peuvent participer. (Johnson Travel deviendra
belairdirect le 1er juillet 2025)

Concours belairdirect : Le prix est l'un des douze prix en argent de 2 500 $, le
concours est ouvert jusqu'au 31 août 2025
Concours Johnson : Le prix est l'un des deux bons de voyage de 5 000 $, le
concours est ouvert jusqu'au 31 décembre 2024

Les détails du concours sont publiés sur le site Web de CURAC à l'adresse
https://curac.ca/en/library/affinity-partner-contests
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